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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i
választ igénylő kérdést kívánok intézni a Belügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a
tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

Milyen lehetőséget lát a Belügyminisztérium arra, hogy a kerecsendi gombatermeszt ő
üzem káros hatásai által sújtott helyi lakosok tarthatatlan életkörülményei t
megszüntessék, mérsékeljék s a környezetet élhet őbbé tegyék? "

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Kerecsend és Demjén között mérgezi az ott él őket, s környékbeli lakosokat Rácz József
tulajdonában lév ő Quality Champignons Kft .

A cég 21 éve működik, és közel 200 embernek ad biztos megélhetést . A Kerecsendi kft
országos központ, amely központi csíragyártó üzem, komposzt alapanyag gyártó központ ,

laskagomba alapanyag gyártó üzem, komposztosítást illetve t őzegkitermelést ellátó üzem . A

gombaüzem tevékenységével kapcsolatosan a működése során felszabadult vegyületek ,
kémiai anyagok bűze élhetetlenné teszi az ottaniak mindennapjait, és nem csak a bűz, hanem

a szállítással járó zaj, az ingatlanok elértéktelenedése, az életminőség romlása. Arról nem is
beszélve, hogy 40-50 fokos kánikulában nem lehet ablakot nyitni, szell őztetni, levegőzni,
mert annyira elviselhetetlen a kint terjengő szag .

A lakosság többször kérelmezte e helyzet elleni fellépést mindhiába . Legutóbb a közösségi
házban összegyűlve arra vártak választ, hogy a község határában működő gombaüzemben mit
tettek az elmúlt évben annak érdekében, hogy megsz űnjön az ott élőket évek óta gyötrő
bűzhatás .



A Demjéni úton élők arra panaszkodtak, hogy az arra közleked ő többtonnás kamionok miatt

se éjjelük, se nappaluk. Házaik repedeznek, gondozott udvaraik pihenésre alkalmatlanok

Egy, a községben él ő táplálkozáskutató arra hívta fel a figyelmet, hogy mielőbb szükség lenne

egy olyan független szakért ői vizsgálatra, amely arra adna választ, hogy milyen mérgez ő
anyagokat tartalmaz a kibocsátott bűz. Véleménye szerint ugyanis a gombaüzem évek óta

mérgezi a Kerecsendieket . Kerecsend lakosai szinte reménytelen helyzetben élnek, mert ezze l

a problémával már nem tudnak hova fordulni .

Milyen mértékben károsította meg 21 év alatt a lakosok egészségét Rácz Józse f

gombaüzemével ?

Milyen arányban betegedtek meg a faluban élők rákban, tüdő- és asztmatikus betegségekben a
környékbeli települések lakóihoz képest? Ha bebizonyosodik, hogy összefüggés van a
megbetegedések és a gombaüzem működése között, valakinek felelnie kell a történtekért .

Mi az oka annak, hogy a tevékenységbő l származó iparűzési adóból a húsz év alatt egyetlen

fillért sem kaptak a Kerecsendiek, viszont a gombatermesztéssel járó összes kellemetlensége t

nekik kell elviselniük?

Van- e arra szándék, hogy ezt az elviselhetetlen állapotot megszüntessék, mivel a helyi

önkormányzat állandó kérelmek ellenére sem tesz semmit se a lakókért, se az élhetőbb
környezetért? Hová fordulhatnak segítségért az ott él ők valós és súlyos problémáikkal ?

Ismerjük a zárt rendszerű trágyakeverést, ami megszüntethetné a b űzt. Van- e megoldás ,
ennek bevezetésére el őre látható időn belül?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2012 . október 29 .
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Jobbik
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